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Geacht bestuurscollege,

Ik dank u voor uw brieven van 23 september 2016 en 27 maart ji. In uw brief van
23 september 2016 informeert ii mij over de aangenomen motie van de
Eilandsraad waarin zij de motie Ganzevoort’ onderstreept en verzoekt te
vernemen wanneer ik voornemens ben hier werk van te maken en welke rol
hierbij is weggelegd voor het Openbaar Lichaam Bonaire. In deze brief ga ik hier
nader op in. In uw brief van maart ji. geeft u aan dat er in de afgelopen jaren
stappen zijn gezet om de bestaanszekerheid te verbeteren en armoede op Bonaire
te bestrijden. U refereert aan de kinderbijslag die is ingevoerd, de verhogingen
van WML en uitkeringen in 2014, 2016 en 2017 en de recente verhoging van het
basisbedrag van de algemene onderstand. Bovendien is de lijst met onderwerpen
die in aanmerking komen voor een vergoeding uit de bijzondere onderstand
uitgebreid en is er C 1,6 mln structureel voor armoedebestrijding beschikbaar.
Deze maatregelen zijn erop gericht om de bestaanszekerheid van mensen met
een laag inkomen te verbeteren. Ik ben het met u eens dat we voort moeten gaan
op deze ingeslagen weg en dat we nog niet klaar zijn. Rijk en eilanden zullen de
komende jaren in samenwerking de sociaalecoriomische problematiek verder
aanpakken.

Voor het Openbaar Lichaam Bonaire ligt er een belangrijke taak als het gaat om
het op orde brengen van de arbeidsbemiddeling, zodat de lokale bevolking meer
kansen op werk krijgt. Ik ben verheugd met het initiatief van Bonaire voor een
twinning met de gemeente Leiden om hier samen stappen in te zetten. Nu is het
zaak om hier werk van te maken zodat we de inwoners van Bonaire echt
perspectief geven op werk. Dit vereist ook het structureel versterken van de
mogelijkheden tot kinderopvang zodat arbeid en zorg combineerbaar zijn. Ook
hier is ondersteuning van het ministerie van SZW beschikbaar voor het openbaar
lichaam Bonaire, dat de verantwoordelijkheid heeft.

Zoals ik in mijn brief aan de Eerste en Tweede Kamer van 3 maart jl.2 heb
aangegeven zijn er specifieke groepen zoals duurzaam en volledig
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arbeidsongeschikten die bijzondere aandacht vragen. Ik ben mij bewust van de
kwetsbare positie waarin deze mensen kunnen verkeren. Tijdens de ambtelijke
werkconferentie is over deze groep gesproken waarna is besloten dat het
Openbaar Lichaam Bonaire en SZW zoeken naar gerichte oplossingen om deze Datum
groep te ondersteunen. 2 APR. 2O7

Onze referentie
In de kabinetsreactie op het evaluatierapport van de commissie Spies was reeds 2017-0000062204

aangekondigd dat er een van het WML afgeleid sociaal minimum zou worden
vastgesteld. Na de ambtelijke werkconferentie op Bonaire en in lijn met de wens
van de Eerste en Tweede Kamer heb ik besloten dat er een onafhankelijk
onderzoek naar de kosten van levensonderhoud volgt zodat op basis van
objectiveerbare gegevens een ijkpunt voor de bestaanszekerheid oftewel een
sociaal minimum voor Caribisch Nederland kan worden bepaald. Ik hecht er veel
waarde aan om de onderzoeksopzet voor dit onderzoek in samenspraak met u op
te stellen. Op korte termijn zal de onderzoeksopzet op ambtelijk niveau met u
worden gedeeld. Onderdeel van de onderzoeksopzet is de voorwaarde dat voor dit
onderzoek gebruik gemaakt wordt van reeds beschikbare data en onderzoeken.
Hier valt natuurlijk ook het door u aangehaalde Nibud rapport uit 2014 onder.

Na overeenstemming te hebben bereikt over de onderzoeksopzet, zal de
procedure starten om een uitvoerder voor het onderzoek te vinden. Wanneer een
dergelijke partij niet via een inbestedingsprocedure gevonden kan worden, zal dit
moeten lopen via een aanbestedelingsprocedure. Een dergelijke procedure zal
enige tijd in beslag nemen. Desondanks heb ik goede hoop dat de uitvoerder van
het onderzoek voor de zomer met het onderzoek ken starten. Ik zal mij inzetten
om het traject van totstandkoming van het onderzoek — waar mogelijk - te
versnellen

Met vriendelijke groet, -

de Staatssecreta n ociale Zaken
en Werk heid,

Jettajii-jrr a
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